
 

 
Verslag commissie Algemene Zaken en Middelen 
Openbare commissievergaring 2 december 2024 
 
Deelnemers 
 

Voorzitter  :  Jacques Blom 
Griffier   : Jos Pluijmen 
Leden   :  Veerle Marx (AB), Lou Mlodzick (AB), Ad Kleinjans (AB), Lloyd  

Wagemans (VSP), Chretien Jamin (VSP), Hippolit Sijben (VSP), 
Corry Fulmer (PGP), Pat-Jos Huisman (PGP), Bianca Rooding 
(VVD), Nelleke Gilissen (VVD), Thomas Brune (CDA) en Jef 
Pluijmen (CDA) 

College: burgemeester Daan Prevoo, wethouder Niels Dauven, 
wethouder Kevin Rouwette en algemeen directeur / 
gemeentesecretaris Guido Reehuis 

Afdelingshoofd : Mat van Delden (concerncontroller/afdelingshoofd financiën) 
Ambtelijk : --- 
Extern   :  --- 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             
Nummer  Behandeling agendapunt 
1. 
 

Opening en mededelingen. 
 

De voorzitter opent de vergadering. Hij heet iedereen van harte welkom – ook 
de mensen die deze vergadering via de livestream verbinding volgen - en 
meldt aanwezigheid conform bovenstaand overzicht. 
 

2. 
 

Vaststelling van de agenda. Aanmelden punten voor de rondvraag. 
 
Voor het agendapunt spreekrecht burgers is geen aanmelding ontvangen. 
De voorgestelde agenda wordt vastgesteld. 
 
Door de fractie VVD zijn vragen voor de rondvraag ingediend. Het overzicht is 
in iBabs geplaatst. De vragen worden behandeld bij agendapunt 10. 
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3. 
 

Spreekrecht burgers (via schriftelijke e/o mondelinge inbreng). 
 
Zoals aangegeven is er voor het spreekrecht geen aanmelding ontvangen. 
 

4. 
 

Vaststellen van het verslag van de vergadering van de commissie Algemene 
Zaken en Middelen de dato 23 september 2024. 
 
Naar aanleiding van het aangeboden conceptverslag zijn vooraf geen op- of 
aanmerkingen ontvangen. Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 

5. 
 

Actielijst. 
 
De meest geactualiseerde actielijst is in iBabs geplaatst. Conform afstemming 
in het presidium zijn eventuele vragen over deze actielijst via de rondvraag 
ingediend. De portefeuillehouders hebben geen aanvullende zaken te melden. 
 
Reactie lid C. Fulmer met complimenten over de actielijst. 
 

6. Voorstel college betreffende controleprotocol 2024 (accountantscontrole en 
rechtmatigheid). 
 
Inbreng eerste termijn lid J. Pluijmen. 
 
Beantwoording wethouder N. Dauven inzake: 
• Moment van terugkoppeling eerder dit jaar. 
• Op ander moment voeren discussie over nut- en noodzaak huidige 

constructie rondom jaarstukken Polfermolen. 
• Voeren gesprekken met beide accountantskantoren over versnellen 

aanleveren jaarstukken Polfermolen. 
 
Er wordt geen gebruik gemaakt van de tweede termijn. 
 
De commissie adviseert het presidium het voorstel door te leiden naar de raad 
(hamerstuk). 
 

7. Voorstel college betreffende najaarsnota 2024. 
 
Inbreng eerste termijn leden Marx, C. Jamin, C. Fulmer en T. Brune.  
 
Beantwoording wethouder N. Dauven inzake: 
• Verwijzing naar pagina 23/24 najaarsnota voor overzicht projecten die 

doorschuiven naar 2025. 
• Oorzaken van in verschillende jaren uitvoeren projecten. 
• Dynamische ambtelijke organisatie. 
• Verklaring verschillen in voorliggende nota. 
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• Verwachting voor oppakken groot deel projecten in 2025 (o.a. vanuit 
mobiliteitsbudget). 

• Wisselingen van functie, tijdelijke invulling in 2024, doorschuiven naar 
2025. 

• Controle raad voor uitvoeren projecten in 2025 door college. 
• Afwikkeling centrumplan: informeren via seniorenconvent: verwijzing naar 

openbare informatie op pagina 22 najaarsnota. 
• Valkenburg-West: verwijzing naar tabellen op pagina 17 en 24 najaarsnota: 

overheveling € 84.000,00 naar 2025. 
• Beschikbaar stellen middelen voor project aanpak Ongehinderd: verwijzing 

naar pagina 39 begroting 2025, voorleggen separaat raadsvoorstel Q1 
2025 inclusief dekking. 

• Middelen voor Platform groen: geen project aangedragen door platform, 
gebruiken platform als klankbord, uitvoering door gemeente (zie ook RIB 
24.27 Planning en voortgang uitvoering projecten Groenbeleidsplan). 

• Minder stijgende lijn zien in aantal uitkeringsdossiers, was meer begroot. 
• Egalisatiereserve sociaal domein: vorig jaar gevoerde discussie, gemaakte 

afspraken over doel inzet reserve, gemaakt afspraak over plafond, 
daarboven gaat het naar algemene reserve, ‘dood’ geld, verwijzing naar 
beantwoording technische vragen begroting 2025. 

• Oproep tot deelname aan raadssessie sociaal domein maandag 9 december 
2024, mogelijkheid tot aandragen ideeën tijdens sessie. 

• Pleinenplan Schin op Geul: verwijzing naar beantwoording technische 
vragen kadernota 2024 voor kosten voor verbinden pleinen in kern, 
verwijzing naar beantwoording begrotingsvergadering 12 november 2024, 
uitvraag pleinen in markt gezet, raad aan zet bij wens oppakken opdracht 
(via amendement of motie), nu niet meegenomen in planbegroting vijf 
pleinen. 

• Mogelijkheid tot aanpakken straat als deelopdracht of onderbrengen bij 
partij die gunning krijgt. 

• Recent door de raad vastgestelde onderhoudsplanning, geen noodzaak 
vanuit onderhoud. 

• Extra kosten jeugdhulp, zoveel mogelijk opvangen in voorliggend veld (o.a. 
inzetten praktijkondersteuning), toekenning meer zwaardere jeugdhulp 
vanwege toename verzuim voorliggend veld, mogelijkheid tot opvangen 
kosten vanuit egalisatiereserve sociaal domein, verstrekken benodigde 
zorg. 

 
Reactie leden C. Fulmer, T. Brune en C. Jamin.   
 
Beantwoording wethouder K. Rouwette inzake:  
• Oorzaken afname aantal kinderen voor leerlingenvervoer, toekenning 

andere vervoersvoorzieningen, minder reistijd door locatie Monseigneur 
Hanssen in Houthem, stimuleren zelf laten reizen kinderen vanaf 9 jaar.  
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• In overleg met ouders afgegeven passende beschikking per kind, nagaan 
mogelijkheden voor zelf laten reizen. 

• Toeristenbelasting en aantal bedden: gegevens over totaal aantal 
overnachtingen, niet te herleiden naar aantal bedden, geen zicht op toe- of 
afname aantal bedden. 

• Verwijzing naar toezegging commissie ED/FD over aanleveren overzicht 
aantal bedden en mutaties afgelopen tijd (zie actiepunt FD 108.b). 

• Overhevelen budget kuurpark naar Valkenburg West, door raad voor 
Valkenburg-West beschikbaar gesteld budget ad € 150.000,00, 
overhevelen € 84.000,00. 

 
Reactie lid C. Fulmer. 
 
Beantwoording burgemeester D. Prevoo inzake: 
• Personeelsaangelegenheden, verloop en invulling vacatures. 
• Invulling lastiger bij specifieke expertise maar wel altijd nog invulbaar. 
• Streven naar stabiliteit, inzetten op langere termijn planning ook met 

invulling vacatures. 
• Organisatie Limburgse Bestuurdersdag, extra werkdruk, aantal 

aanmeldingen, verwachting behalen voorspelde target. 
• In- en uitstroom young potentials. 
• Valkenburg aan de Geul als dynamische gemeente.  
• Geen duiventil maar combinatie van jong en oud en deskundigheid. 
• Gevolgen gespannen arbeidsmarkt.  
• Inschaling hogere schaal voor invulling vacatures. 
• Uitvoeren medewerkerstevredenheid onderzoek medio 2025.  
• Verwijzing naar pagina 70 jaarverantwoording: invulling en verzuim lager 

dan soortgelijke gemeenten. 
• Uitleg omvorming van hyperventilerende organisatie naar pionierend en 

excellerend.  
• Uitgesproken complimenten raadsfracties aan ambtelijke organisatie. 
• Mogelijkheid tot maken forse keuzes door raad voor behouden excellerend 

niveau. 
 
Reactie leden J. Pluijmen en C. Fulmer.  
 
Er wordt geen gebruik gemaakt van de tweede termijn. 
 
De commissie adviseert het presidium het voorstel door te leiden naar de raad 
(bespreekstuk). 
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8. Bespreekpunten: 
 

8.a 
 

Stand van zaken samenwerking. 
 
Burgemeester D. Prevoo heeft zaken te melden inzake :  
• Aanwezigheid college bij info sessie Leefbaarheidsfonds bij provincie. 
• Belang doorhakken knopen in besluitvorming. 
• College zelf op pad voor binnenhalen extra middelen in plaats van inzetten 

subsidiehunter.  
• Omvang Leefbaarheidsfonds € 32 miljoen. 
• Noodzakelijkheid tot klaarliggen voldragen en concrete plannen. 
• In beeld brengen van eigen burgerinitiatieven, stichtingen en verenigingen 

met doel laten aanhaken. 
• Verdeling Leefbaarheidsfonds niet evenredig over gemeenten. 
• Uitleg systeem cofinanciering.  
• Rijp maken klaarliggende plannen om te kunnen indienen. 
• Doorlooptijd traject tot eind 2026. 
• Niet klaarliggen rijpe plannen bij alle Limburgse gemeenten. 
• Belang snel acteren en indienen plannen. 
 
Reactie lid T. Brune.  
 

8.b 
 

Brief (249) van VNG inzake actuele situatie asiel en migratie (VVD). 
 
Inbreng leden J. Pluijmen en C. Fulmer. 
 
Beantwoording burgemeester D. Prevoo inzake: 
• Wisselend en onduidelijk beleid. 
• Onrust hierover bij burgemeesters. 
• Zelf laten betalen Oekraïense vluchtelingen en zwaargewonde militairen 

voor opvang door innen eigen bijdrage. 
• Wie van ambtelijk team verantwoordelijk voor inning eigen bijdrage en met 

welke sanctionering.  
• Uitgangspunt raad en college is en blijft humanitaire opvang.  
• Verlaging vergoeding vanuit Rijk voor financiering per opvang bed. 
• Verwijzing naar positieve bijtelling in najaarsnota, resterend geld blijft bij 

gemeente.  
• Verdienmodel in opvang gecreëerd door onduidelijk beleid, ook voor 

commerciële partijen als hotelketens. 
• Noodzaak tot verschaffen duidelijkheid provinciale opgave Spreidingswet. 
• Veel werk voor gemeenten door onduidelijkheid rondom Spreidingswet. 
• Verplichtingen vanuit Spreidingswet blijven geldend en worden uitgevoerd.  
• Afwegingen door gemeente en informeren raad bij te maken keuzes hierbij. 
• Niet bekend zijn met term BUIG-middelen, uitvoering Gemeenschappelijke 

Regeling via Maastricht, toelichting volgt via verslag. 



 

Pagina 6 
 

Schriftelijke beantwoording: BUIG-middelen zijn integraal onderdeel van de 
begroting van het sociaal domein. Dit betreft een zogenaamde gebundelde 
uitkering, die gemeenten van het Rijk ontvangen voor het bekostigen van 
uitkeringen in  het kader van de Participatiewet, IOAW, IOAZ, Bbz en voor 
de inzet van loonkostensubsidies. Deze uitkering is geen onderdeel van de 
algemene uitkering van het gemeentefonds. In de programmabegroting 
zijn deze inkomsten zichtbaar bij het programma Sociaal Domein, onder 
het taakveld 6.3 Inkomensregelingen (tabel op p. 44 en op p. 116. Op 
jaarbasis betreft dit in totaal circa € 5.000.000 aan inkomsten. Er is een 
directe relatie tussen deze inkomsten en de uitvoering van het sociaal 
domein door SZMH in Maastricht en Podium24, met die kanttekening dat er 
door de zogenaamde t-2 systematiek binnen een jaar een verschil kan 
ontstaan tussen de inkomsten en de uitgaven op taakveld 6.3. 

• Verschil in uitvoering door gemeenten bij opvang vluchtelingen. 
• Voorbeeld van situatie binnen Valkenburg aan de Geul over huisvesten na- 

reizigers en nalaten vooraf informeren door COA. 
• Uitblijven contact minister met gemeenten.  

 
Reactie leden J. Pluijmen en C. Jamin. 

 
8.c Brief (280) van bestuur OLT inzake geluidsproblematiek. 

 
Inbreng leden H. Sijben, C. Fulmer, B. Rooding en T. Brune.  
 
Beantwoording burgemeester D. Prevoo inzake: 
• Vragen zoals ook gesteld bij begrotingsvergadering 12 november 2024. 
• Positie OLT onder Visie VTE en Kunst- en Cultuurbeleid. 
• Handhavingstraject: ruim jaar geleden kennisgeving overschrijding 

geluidsnorm aan bestuur OLT. 
• In 2023 hierover genomen gedoogbesluit om aangegane contracten en  

exploitatie niet abrupt te beëindigen, jaar gebruikt voor in kaart brengen 
opties. 

• Verrast zijn college over de shock bij bestuur OLT. 
• Uitnodiging aan bestuur OLT voor gesprek met college, op uitnodiging is 

ingegaan met gesprek op 28 november 2024. 
• Gevraagd om voorstel bestuur OLT hoe zij naar toekomst kijken voor 

exploitatie. 
• Verzoek om tijd te krijgen voor ambtelijk en bestuurlijke bestudering brief 

OLT. 
• Noodzaak tot zich houden aan wettelijke kaders en normen. 
• Opstellen analyse door college en meenemen gevoelens van de raad. 
• Gemeente opdrachtgever voor opstellen onafhankelijk rapport. 
• Rapport gedeeld met de raad en bestuur OLT.  
• Door opsteller rapport gegeven toelichting op bevindingen 

geluidsonderzoek en bijbehorende aspecten. 
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• Toezegging informeren raad over tijdspad contact, proces met OLT 
bestuur, wensen OLT en adviezen college voor vormen beeld (actielijst AZM 
36).  

• Ontvangst brief OLT vrijdag 29 november 2024 met hun insteek vergt nog 
ambtelijk advies. 

• Gemeente eigenaar OLT, verleende exploitatievergunning, verantwoording 
wijze exploiteren aan exploitant.  

• Bekijken opties voor OLT vanuit Visie VTE en Kunst- en Cultuurbeleid. 
• Voorstel college volgt z.s.m. na gedegen voorbereiding en bestudering 

brief OLT van 29 november 2024. 
• Mogelijkheid spreekrecht aanwezig bij elke commissie. 
• Mogelijkheid tot aanpassing APV i.v.m. uitzondering OLT van 5 naar 12 

dagen regeling, spoedprocedure college van toepassing om bij 
raadsvergadering 16 december a.s. voorstel voor te leggen.  

• Onmogelijkheid van oprekken 12 dagen regeling. 
• Vergelijkend onderzoek onafhankelijk onderzoeksbureau en benchmark 

wijze van exploiteren andere OLT’ers zoals Tegelen, Brunssum en Eibergen. 
• Uniekheid locatie OLT in Valkenburg aan de Geul t.o.v. omliggende 

bebouwing, beperken mogelijkheden voor OLT. 
• Aandragen oplossingen door externe partijen voor problematiek door 

media aandacht, worden door college onderzocht. 
• In onderzoek zijn exploitatiemogelijkheden voor 2025, onderdeel brief OLT 

van 29 november 2024. 
 

Reactie leden T. Brune, C. Fulmer, L. Mlodzick en C. Jamin. 
 
Beantwoording wethouder K. Rouwette inzake: 
• Door burgemeester geschetste proces. 
• Twee subonderdelen (1) belang exploitatieprogramma voor 2025 en (2) 

zoeken naar duurzame oplossing. 
• Snelheid geboden om te komen tot programma voor 2025. 
• Respecteren van de wet- en regelgeving. 
• Benodigde lagere termijn voor onderzoeken scenario’s. 
 
Reactie lid C. Jamin. 
 
Aanvullende beantwoording burgemeester D. Prevoo inzake: 
• Wijze betrekken raad bespreken via presidium, organiseren aparte sessie is 

mogelijkheid. 
• Locatieprofiel, benodigde stappen voor kunnen afwijken van landelijk 

geldend kader. 
• Noodzaak tot bestuderen vergelijkingen situaties in gemeenten, verwijzing 

naar vergelijking passage in geluidsrapport. 
 
Reactie B. Rooding. 
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9. 
 

Gewestelijke aangelegenheden. 
 
De portefeuillehouders hebben geen zaken te melden. 
 

10. Rondvraag. 
 
Door de fractie VVD zijn de volgende vragen ingediend: 
 
Acute Gezondheids- en Veiligheidsproblemen rondom het Berkelplein 
De Valkenburgse VVD is geattendeerd op een zeer zorgwekkende situatie die 
zich momenteel voordoet op het Berkelplein. De situatie vraagt om 
onmiddellijke actie vanwege ernstige risico's voor de volksgezondheid en de 
veiligheid van omwonenden. 
Probleemomschrijving: 
 
1. Vergiftiging door uitlaatgassen 

Op zaterdag 30 november 2024, om 18.00 uur, is gemeld dat de bewoners 
van de flats op het Berkelplein geconfronteerd worden met een zeer hoge 
concentratie uitlaatgassen. Deze gassen, afkomstig van een opstopping in 
de straat, vormen een directe bedreiging voor de gezondheid van de 
bewoners. De luchtkwaliteit is zodanig slecht dat men spreekt over 
‘vergassing’ van de flatbewoners. Dit is een onacceptabele situatie. 

2. Chaotisch verkeer en gevaarlijke situaties  
Automobilisten staan langdurig vast in een file in de straat. Veel voertuigen 
proberen te keren of achteruit te rijden, wat leidt tot gevaarlijke 
verkeerssituaties en een toenemend risico op ongelukken. Er zou in de 
week van 1 december een verkeersbord gereed zijn en geplaatst worden. 
Toch willen wij deze situatie ook in het kader van de veiligheid en 
gezondheid bij u onder de aandacht brengen. 

3. Effecten op gezondheid en veiligheid 
➢ Gezondheid: De langdurige blootstelling aan uitlaatgassen verhoogt de 

kans op ademhalingsproblemen, hoofdpijn, en andere acute 
gezondheidsklachten. Voor kwetsbare groepen zoals ouderen en 
kinderen is dit extra riskant. 

➢ Veiligheid: De verkeerschaos vergroot het risico op ongelukken, zowel 
voor automobilisten als voetgangers. Ook is er een reëel gevaar dat 
hulpdiensten in noodgevallen worden gehinderd. 

 
Kan de portefeuillehouder: 
• Aangeven of hij op de hoogte is van deze situatie dan wel is het mogelijk 

om spoedig ter plaatse te komen om de situatie zelf waar te nemen en een 
beeld te krijgen van de ernst? 

• Acute maatregelen nemen om de gezondheid van de bewoners te 
beschermen, zoals het acuut plaatsen van het bord dan wel de 
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verkeersregelaars te instrueren i.v.m. deze straat en het (eventueel) 
instellen van een omleidingsroute? 
Schriftelijke beantwoording: De werkzaamheden aan de kabels en leidingen 
waren vertraagd maar moesten doorgang vinden om verdere vertraging te 
voorkomen. Dit kwam in conflict met de drukte van kerststad. Dit zijn 
incidentele situaties welke niet te voorkomen zijn.  
We proberen altijd te gaan voor een zo optimaal mogelijk doorstroming 
echter het wegennet van Valkenburg kent zijn beperkingen. De Europese 
norm voor de luchtkwaliteit wordt niet overschreden omdat deze niet 
bepaald wordt op basis van piekbelasting maar op basis van structurele 
belasting/overschrijdingen. 
Dat het niet prettig is voor de bewoners en men zich zorgen maakt 
begrijpen wij.  
Een omleidingsroute instellen heeft in deze tijden weinig toegevoegde 
waarde aangezien Valkenburg als Kerststad de bestemming is waar men 
moet zijn.  
De bebording is onlangs geplaatst en de aannemer beperkt het aandeel 
wegversmallingen tot het hoogst nodige. 

• Structurele oplossingen (laten) onderzoeken, zodat dit soort situaties in de 
toekomst voorkomen kan worden, bijvoorbeeld door ander 
verkeersmanagement of aangepaste infrastructuur? 
Schriftelijke beantwoording: incidenten zijn niet te voorkomen met 
structurele oplossingen. Ieder incident vraagt om ander maatwerk en een 
oplossing om de doorstroming te optimaliseren. Dit implementeren op het 
moment dat het zich voordoet vraagt tijd en mogelijkheden. Hieraan 
ontbreekt het structureel. 

 
Deze situatie kan niet voortduren. De bewoners van het Berkelplein en de 
omgeving rekenen op uw inzet om de gezondheids- en veiligheidsrisico’s per 
direct aan te pakken. 
 
Beantwoording burgemeester D. Prevoo inzake: 
• Commissie akkoord met verzoek tot schriftelijke beantwoording i.v.m. 

ongeplande afwezigheid wethouder en afdelingshoofd. 
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11. Sluiting. 
 

Rond 20.35 uur sluit de voorzitter de vergadering. Hij bedankt de deelnemers 
voor hun inbreng en wenst alle aanwezigen - en de mensen die deze 
vergadering via de livestream hebben gevolgd - een fijne avond. 
 

 
Aldus vastgesteld in de vergadering van de commissie Algemene Zaken en Middelen en 
Economisch Domein van maandag 27 januari 2025. 
 
 
Jos Pluijmen,      Jacques Blom, 
griffier       voorzitter 


